
 
 
Číslo: 2/2011 Ročník I. OÚ Dobrčice 10.července 2011 cena: bezplatně 
 
ÚVODNÍK  
Vážení spoluobčané, dovolte mi stručně zhodnotit práci nového zastupitelstva od voleb 

v roce 2010. Během prvního půlroku jsme se postupně seznamovali s problematikou 
fungování obce bez možnosti převzít (z důvodu rezignací) zkušenosti minulého 
zastupitelstva. Řešili jsme otázky plynovodu, kanalizace, opravy silnic, likvidace škod po 
loňských záplavách, revitalizace potoka, provozní problémy volnočasového centra na 
Koutech. Průběžně řešíme úkoly související s péčí o místní kulturní památky, péčí o zeleň 
a úklid obce. Povedlo se nám zařídit vydávání Dobrčických novin, zásluhou kterých jste 
informováni o naší práci a dění v obci. Díky místním spolkům Klubu seniorů, Sboru 
dobrovolných hasičů a některým občanům se nám povedlo letos uspořádat patnáct 
úspěšných kulturních a sportovních akcí. Zastupitelstvo letos požádalo o dvě dotace: na 
dovybavení jednotky SDH, která nám ale nebyla přidělena, druhou na opravu svahu 
v ulici, která je zatím v řešení. Třetí dotaci na revitalizaci potoku připravujeme. V obci 
máme čtyři kulturní památky místního významu, o které budeme  pečovat, aby se nám je 
podařilo zachovat pro příští generace. 

 Chtěl bych poděkovat všem občanům, kteří nás podporují a ochotně pomáhají při  
společné práci pro obec, ale i těm, kteří nechtějí vidět klady a neustále hledají v naší práci  
nedostatky. 

 
místostarosta obce Jaroslav Chlapečka 

 
Z ČINNOSTI ZASTUPITELSTVA  
Obecní zastupitelstvo na svém pátém zasedání 12.května 2011 řešilo následující   
úkoly: 

� plánovaný krok, realizace převodu 41,1% plynovodu z obce Beňov na obec Dobrčice 
v souladu se smlouvou o společné investici ze dne 1.4.1998, by byl pro obě obce 
nevýhodný z důvodu ztráty zisku z pronájmu, který plynárenská společnost vyplácí a 
roční zisk činí pro obě obce asi 85 000,-Kč ( pro obec Dobrčice 35000,-Kč). Převodem 
části plynovodu ležícího na našem katastru území z obce Beňov na obec Dobrčice by 
stávající nájemní smlouva zanikla a každá obec by musela uzavřít novou smlouvu, 
avšak u nových smluv plynárenská společnost nevyplácí nájemné, pouze provádí 
bezplatnou údržbu zařízení. Na základě této skutečnosti se obě obce rozhodly pro 
výhodnější variantu řešení: ponechat v platnosti původní nájemní smlouvu až do jejího 
zrušení ze strany plynárenské společnosti a následně realizovat převod dobrčické části 
plynovodu na obec Dobrčice. Tyto nové skutečnosti budeme  řešit „ Dodatkem ke 
smlouvě ze dne 1.4.1998 “. 

� Zastupitelstvo obce přepracovalo Jednací řád zastupitelstva a Požární řád obce.  
� Zastupitelstvo zamítlo písemnou žádost pana Jana Gráce o odprodej p.č. 305. Jedná se 

o obecní přístupovou polní cestu (od Roubíčkových po zahradu pana Klementa)  
k několika parcelám. Obec může výhledově využít tuto cestu pro přístup k parcelám.  
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� Zastupitelstvo schválilo nákup 30 ks ovocných stromků, které budou dosazeny na 
beňovské cestě a na Kamenci místo stromků, které vyhynuly v důsledku mrazů, okusu 
zvěří, ale žel i v důsledku řádění neznámých vandalů. Výsadba stromků bude 
provedena na podzim. 

� Zastupitelstvo uskutečnilo jednání s majitelem firmy STRABAG panem Kuchařem ve 
věci vybudování nové kanalizace v obci včetně čističky odpadních vod. Výše dotace se 
vypočítává podle počtu obyvatel, v důsledku malého počtu obyvatel v obci by dotace 
činila zanedbatelnou část nákladů na novou kanalizaci. Náklady by představovaly 
téměř 20 miliónů korun a obec by se zadlužila na několik desítek let. Proto 
zastupitelstvo ustoupilo od tohoto záměru a pokud se nezmění dotační podmínky, 
nejsme schopni z finančních důvodů komplexně kanalizaci v naší obci prozatím 
budovat. 

� Zastupitelstvo dalo vypracovat pro volnočasové centrum „Studii výpočtu hladin 
akustického tlaku v chráněném venkovním prostoru “ a na základě této studie obec 
zařídila změnu užívání stavby, v současné době lze  na Koutech hudební produkci  
uskutečňovat.  

� Zastupitelstvo obce se zabývalo organizací a přípravou kulturních a sportovních akcí 
v obci, od února bylo uskutečněno devět akcí. Děkujeme všem, kteří se podíleli na 
přípravě a uskutečnění těchto akcí, které jistě přispěly ke kulturnímu vyžití v naší obci.  

� Zastupitelstvo obce zorganizovalo schůzku k provedení oprav menšího rozsahu 
vytipovaných částí chodníků a cest v obci a úpravou chodníku k Motáňům a 
Janďourkům. Projekční kancelář EPROJEKT s.r.o. zpracovala studii a navrhla řešení 
na opravu nejvíce poškozené komunikaci v „ulici“. Náklady na komplexní opravu 
ulice by činily asi 1,2 milionu korun. Proto zastupitelstvo hledá levnější variantu 
opravy této silnice. Oprava chodníku k Motáňům a Janďourkům bude realizována po 
výběru stavební firmy. 

� Zastupitelstvo obce se zabývalo na pracovních schůzkách běžnými provozními 
záležitostmi obce jako je oprava rozhlasu, oprava branek na hřišti, oprava kříže na 
Podkřížové, výroba 14 kusů laviček, nákup poklopů na kanály, překrytí kanálu v ulici 
na Šingoust, úklid obce, … 

� Zastupitelstvo obce na svém pracovním jednání schválilo vydání druhého čísla 
Dobrčických novin, na jejich přípravě se podílela redakční rada novin, několik 
dopisovatelů i občanů, všem děkujeme. 

 
����� 

� Nedaří se nám vyměnit poškozené fotografie na pomníku obětem 1. světové války. 
Proto žádáme občany o pomoc při získání fotografií padlých dobrčických občanů v 1. 
světové válce. 

����� 
� Vyčištění koryta Dobrčického potoku, kontrola stavu odpadového potrubí ústícího do 

potoku a zmapování nepovoleného vyvážení odpadu k potoku jednotkou SDH bude 
provedeno v třetím čtvrtletí roku 2011. 

 
� V druhé polovině roku bude v obci instalován nový výstražný a varovný systém 

skládající se z jednoho čidla monitorujícího stav hladiny vody v potoku a 6 ks hlásičů - 
reproduktorů, které budou využívány také jako veřejný rozhlas. 
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA  
 

Ke dni 30. června 2011 má obec celkem 219 obyvatel: 
108 mužů a 111 žen z toho je 37 dětí do 15 let: 15 chlapců a 22 děvčat. 
V roce 2011 se narodily tři děti: Frederik Šmídek, Sofie Šmídek a Kateřina Gárská. 
V roce 2011 se z Dobrčic odstěhovalo 5 občanů. 

����� 
Omlouváme se, že v minulém čísle jsme opomněli uvést narození nového občánka 

- Nelu Pavelkovou. Malé Nelince přejeme hodně zdraví, štěstí a spokojenosti v životě. 
����� 

Dobrčickým jubilantům přejeme hodně zdraví, štěstí, spokojenosti a rodinné pohody. 
Šedesáté narozeniny oslavila v květnu paní Eva Jeřábková a v červnu paní Stanislava 
Ostrčilová. Krásné pětašedesátileté výročí narození oslavili v měsíci dubnu paní Zdenka 
Ml čáková a Karel Ostrčilík , ještě jednou všem gratulujeme. 

����� 
 
 
REVITALIZAZE POTOKU  
Jako ochranu před náhlými vzestupy vodní hladiny místního potoku obec uvažuje 

vybudovat záplavovou oblast, kterou by se měly stát louky za rybníkem – Kouty. V této 
části obce protékal dříve Dobrčický potok klikatě vedle současné polní cesty a při větších 
deštích se voda mohla rozlévat na přilehlé louky. Neuváženým narovnáním potoku do 
současného koryta se zadržovací schopnost krajiny v této oblasti v podstatě snížila na 
minimum. Bývalé koryto dnes připomínají jen dvě řady vzrostlých stromů, kolem kterých 
potok protékal. 

Revitalizace Dobrčického potoku by měla zahrnovat navrácení potoku do původního 
koryta a vytvoření nivní záplavové oblasti s tůněmi a mokřady. V případě zvýšeného 
průtoku vody korytem se  bude voda na tuto plochu rozlévat a níže ve vesnici nenapáchá 
tak velké škody. Součástí celého projektu musí být ochrana před vniknutím rozlité vody do 
rybníku, nově zbudovaného volnočasového centra a obydlené části Dobrčic.  

Revitalizaci Dobrčického potoku obec plánuje financovat  pomocí dotací z Operačního 
programu životního prostředí. Opatření tohoto typu jsou fondem vysoce podporované a to 
se odráží i ve výši finanční podpory, která za splnění všech přísných podmínek může 
dosahovat 90 – 100 % nákladů. O jednotlivých krocích zastupitelstva budou občané 
informováni prostřednictvím zasedání zastupitelstva a v Dobrčických novinách. 

Marek Ostrčil 
 
NOVODOBÁ HISTORIE DOBR ČIC I. ( od roku 1900) 
V této rubrice budeme nahlížet do let minulých a připomínat si události, které se staly 

v naší obci a o kterých se dochovaly nějaké informace nebo zprávy. 
 Psát kroniku bylo obcím nařízeno zákonem ze dne 30.1.1920. Jako první psal kroniku 

Josef Machura, zdejší učitel a správce školy, který byl do této funkce ustanoven dne 
24.10.1923. Kroniku psal až do r. 1939. Dále pokračoval učitel Jaroslav Hradil, je 
dochována kniha z let 1960 – 1969. Od roku 1971 byl z pověření MNV kronikářem můj 
děda, František Ostrčilík. Byl zároveň po celý život aktivním fotografem a tak kromě 
poznámek a zápisů jsme měli i nepřeberné množství fotografií z obce. Bohužel většina 
těchto materiálů byla nedopatřením po jeho smrti v roce 2003 nezvratně zničena. Kromě 
aktuálního dění v obci se snažil pořídit různé záznamy a písemnosti z minulosti dávné i 
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nedávné. Nikdy se však nepodařilo nalézt záznamy kronikáře J. Hradila do roku 1960. 
Všeobecně se nakonec usuzuje, že kronika v této době nebyla vůbec vedena, neboť se 
nenašel jediný svědek, který by její existenci doložil. Je nutno rovněž přijmout skutečnost, 
že valná část zápisů se týká zemědělství. Za první republiky se totiž tato činnost dotýkala 
téměř každého stavení. V 70. a 80. letech to byla zase z pochopitelných důvodů činnost 
JZD, jehož výrobně-ekonomická struktura zabírala až 50% záznamů kroniky a z pohledu 
dnešního obyvatele, zejména mladší generace, jsou takové informace prakticky bezcenné. 
Věřím však, že přesto některé informace, které se týkají naší obce, čtenáře zaujmou a třeba 
zavzpomínají případní pamětníci. 

Dnes zavzpomínáme na dobu kolem první světové války. Dne 28.7.1914 vzbudilo ve 
vsi velký rozruch vyhlášení mobilizace. Nejprve rukovaly mladší ročníky, postupně 
všichni. Těžko se loučily místní ženy se svými manžely a syny, neboť netušily, zda se 
ještě uvidí. Všichni se jen utěšovali, že s takovými moderními zbraněmi bude válka trvat 
jen krátce. Ale zklamali se všichni. Ženy zůstaly samy na práci doma i na poli. Pracovaly 
do úmoru. Nastal nedostatek všeho, zvláště ve městech a tak z Přerova i jiných měst do 
vesnice lidé přicházeli a za potraviny veliké peníze nabízeli. Velký nedostatek byl uhlí, 
dřeva, petroleje i svíček. Pro uhlí jezdili lidé do Lověšic, kde je od železničářů měnili za 
jídlo. Uhlí se kradlo taky přímo z vlaků. V lese se kradly celé stromy. Krádeže, podvody a 
lichva bujela a nastala velká drahota. V obci bylo čím dál smutněji, nikdo neměl zpráv o 
svých blízkých na frontě. První se vrátil raněn František Kašpárek. Jeho vyprávění jen 
úděs z války zvýšilo. Po vyléčení musel však zpět na frontu. Nepříjemným břemenem byla 
vojenská střelnice na „Krnovech“ i posádka 57. pěšího pluku umístěného v H. Moštěnici. 
Šířily se nakažlivé choroby, ale lékařská věda už jim začínala umět čelit. V naší obci 
zemřel na tyfus Florian Březina z domu č. 3 a Josef Pípal z domu č. 49. Konečně 
28.10.1918 nastal převrat a vojáci se vraceli houfně domů. Padli Josef Opustil, Cyril 
Ostrčil z domu č. 17 a Rudolf Ostrčilík. Augustin Slovák byl nezvěstný. Až později se 
vrátili legionáři Fr. Buš, Fr. Ostrčil z domu č. 41, Alois Rákos a Stanislav Hrubý. V obci 
začaly vznikat politické skupiny. 18. května 1919 odbývána slavnost sázení lípy svobody 
dětmi místní školy za účasti učitele Fr. Špalka. U kaple byly vysazeny dvě lípy. 15. června 
1919 byly provedeny první volby do obecního zastupitelstva. Zvoleni byli starosta St. 
Matlocha, náměstek Vilém Jurčík, radní Ferd. Petřík, Aug. Skácelík, členové Vojt. 
Matlocha, Josef Uherek, Fr. Kočiřík, Rud. Špíšek, Fr. Kašpárek, Flor. Horák, Fr. Ostrčilík, 
Josef Ostrčil. 

17.ledna 1921 byla zvolena školní rada. V květnu 1921 byl zbudován na Koutech 
rybník a při něm vydlážděn broďák pro dobytek. Bylo zakoupeno 600 ks kapří násady kus 
za 60 halířů. 

16.února 1921 bylo provedeno sčítání lidu. V Dobrčicích napočítáno 343 obyvatel, 
muži 157, ženy 186, dětí pod 14let bylo 92. Dne 19.ledna 1923 zemřel František Špalek, 
správce školy, který působil na zdejší škole 40 let. 22.ledna 1923 ustanoven zatímní 
správce školy Alois Chmelař, učitel z Horní Moštěnice, odkud pěšky docházel. 1.července 
1923 otevřel obchod zbožím smíšeným Vilém Jurčík. Dne 30.srpna 1923 se nastěhoval 
nově ustanovený učitel Josef Machura z Kostelce u Holešova, rodem z Býškovic. 16.září 
1923 provedeny volby do zastupitelstva. Zvoleni starosta Stanislav Matlocha, náměstek 
Josef Uherek, radní Fr. Nesňal a Josef Ostrčil č. 17. Další bohaté události z dvacátých let 
si připomeneme zase v příštím čísle. 

Roman Zbořil 
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NĚCO Z DÁVNÉ HISTORIE DOBR ČIC II.  
… pokračování o historii naší obce 
 
Vrátíme se ještě do hluboké minulosti. Současně s Jakubem se připomíná Doklan z 

Dobrčic, který roku 1368 prodal svůj majetek Fridušovi ze Štulbachu a jeho bratru Alešovi 
z Linavy, který měl v Dobrčicích. Vlček z Přestavlk a jenž se psal i z Dobrčic, koupil roku 
1382 od Hereše z Rokytnice veškerý majetek, který měl u Dobrčic. Jiní, kteří se psali z 
Dobrčic a později také z Říkovic, byli bratři Vítek a Martin. Vítek držel manský statek 
Říkovice roku 1381. Pojistil své ženě Kateřině věno 20 hřiven grošů na dvou soukromých 
lánech u Dobrčic. Jemu prodal Jakub z Dobrčic r. 1384 2 lány a podsedek v Dobrčicích, 
načež téhož roku pojistil Vít své druhé ženě Magdaléně 50 hřiven grošů na dvoře a dvou 
podsedcích v Dobrčicích. Jakub z Přestavlk zvaný Petrman, syn Vlčkův, pojistil své ženě 
Elišce 70 hřiven grošů na svém podílu, který měl v Dobrčicích, a kdyby majetek nestačil, 
měl se doplnit v Přestavlkách. 

 
Roku 1392 Eliška, vdova po Jakubu z Přestavlk, dala svým synům Janovi a Vlčkovi 35 

hřiven grošů ze svého věna v Dobrčicích. V době husitské vyskytují se Jindřich, bratři 
Ctibor, Vítek a Jan a jeho dcery Sibyla a Magdaléna z Dobrčic. Vítek za válek husitských 
hájil Nový hrad u Brna proti katolické straně, ale roku 1423 vpustil za noční doby do 
hradu vojsko olomouckého biskupa, který hrad obléhal. Další z rodu Jindřich z Dobrčic 
roku 1464 od Anny ves Labuť s poplužním dvorem, dvěma krčmami a mlýnem. Ctibor a 
jeho bratři bývali často přítomni při mnohých smlouvách mezi okolními zemany. Týž 
Ctibor z Dobrčic držel Přestavlky, získal od bratra Víta panskou ves Újezdec a 1497 
koupil od Václava Stojana z Přestavlk ves Sezenice s příslušenstvím a roku 1498 od 
Markéty ze Sezenic ves Věžky se dvorem a loukami. Následujícího roku 1499 nacházíme 
vklad listu krále Vladislava II. Jagelonského, který udělil Štěpán Zápolskému, hraběti 
země Spišské pustou ves Tršaly, který ji s rybníkem a dvorem ihned prodal Vítkovi z 
Dobrčic a Přestavlk. Roku 1501 vyskytuje se na listině týkající se Vlkoše Marek z Dobrčic 
a Říkovic (Tršaly je obec, která zanikla za uherských válek a ležela za řekou Moštěnkou v 
dnešním katastru obce Věžky) manželka Ctibora byla Sibyla z Morkovic, jejich synové 
Vítek a Jan koupili roku 1522 od Jakuba Kobíka z Opatovic ves Honětice, Zborovice, 
pustou ves Chlum s dvory a příslušenstvím, Vítek potom sám koupil roku 1527 od Procka 
ze Zástřicl zboží , které měl v Žadonicích a Zborovicích. 

 
Podle sněmovního v Brně 23.září 1526 měl Jan Přestavlcký po pádu krále Ludvíka 

Jagelonského u Moháče vypravit do pole proti Turkům dva a jeho bratr Vítek  tři koně. 
 
Roku 1531 se oba bratři rozdělili tak, že Vítek dostal Přestavlky a Jan Dobrčice. 

Říkovice drželi spolu. 
 
                                                                                          … pokračování v příštím čísle 

Antonín Netopil 
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VÝZNAMNÉ UDÁLOSTI Z D ĚJIN OBCE  

 
 

Dne 1.7.2011 jsme vzpomněli páté výročí svěcení nových obecních symbolů v roce  
2006 a 655 let od první zmínky o obci z r. 1356. 

 
INFORMACE A ZAJÍMAVOSTI  

� Zastupitelstvo obce domluvilo se starostou obce Horní Moštěnice přistavení 
kontejneru na biologický odpad, do kterého mohou občané vkládat  drobné větve, 
trávu a listí. Kontejner bude přistaven minimálně 1x za dva týdny. O termínech 
přistavení kontejneru, který bude umístněn na návsi, budete informováni obvyklým 
způsobem. 

� Obec nabízí bezplatně trávu, seno z obecních pozemků pro domácí zvířata, zájemci 
hlaste se na OÚ. Podmínkou je, že zájemci si budou sami sekat trávu a sušit seno. 

� Termíny svozu komunálního odpadu na následující úterky 12.7., 26.7. – mimořádný, 
9.8., 24.8. – mimořádný, 6.9., 4.10., 1.11., 29.11., 27.12.2011 a 24.1.2012. 

� Kontejner na velký domovní odpad bude přistaven na parkovišti před hospodou „Na 
tvrzi“ o víkendu 20. až 21. srpna 2011. 

 
����� 

 

  
Jak byl nebezpečný kanál u cesty na Šingoust se přesvědčili i někteří naši občané. Aby se 

zde nikdo další nezranil, byla tato část kanálu překryta. 
����� 
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Katastr území Dobrčice je poměrně rozsáhlý a péče o něj je náročná. 

V měsíci dubnu obecní úřad zabezpečil opravu místní kulturní památky – poškozeného 
kříže na Podkřížové. 

����� 

  
Na různých místech v obci a na výletišti „ Na koutech “ bylo rozmístněno již čtrnáct 

laviček a další se dohotovují. Uvítáme návrhy, kam by bylo vhodné další lavičky umístit, 
abychom zpříjemnili našim občanům odpočinek. 

����� 

  
Na hřiště byly vyrobeny nové branky, protože staré branky byly už prohnilé a nebezpečné. 

Doufáme, že vznikající fotbalový klub – junior nám brzy na tomto hřišti předvede své 
umění při plánovaném utkání v době prázdnin. 

����� 



Strana 8 z 18 
 

 

 

 
2.dubna 2011 se uskutečnila prověrka jednotky SDH. Jednotka splnila časovou normu pro 

výjezd a v rámci cvičení uhasila zapálené klestí na Koutech. 
  

����� 
 

  
Odcizené dva kanalizační poklopy byly nahrazeny novými. V budoucnu se chceme 

orientovat na gumové poklopy, které nejsou pro zloděje zajímavé. 
����� 
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Shromáždění občanů Dobrčic dne 26. května 2011 k objasnění využívání volnočasového 
centra na výletišti „ Na koutech“ za účasti funkcionářů MAS partnerství Moštěnka, kteří 

zařídili dotaci na výstavbu tohoto zařízení. Občané se obeznámili s podmínkami 
provozování občerstvení v zařízení. Občerstvení je možno provozovat po dobu pěti let od 

poskytnutí dotace pouze při kulturních, společenských nebo sportovních akcích. 
����� 

 

  
Členové jednotky sboru dobrovolných hasičů v rámci dobrovolné brigády odstranili 

závadu na přerušeném původním napájecím elektrickém kabelu objektů na výletišti „ Na 
koutech “. Usazení kuchyňského dřezu a nainstalování chladícího zařízení provedl pan 

Vítězslav Smolka a výčepní hlavu zajistil Petr Záhorský. Výletiště je připraveno na akce 
v letním období. Všem děkujeme!!! 

����� 
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Pohled z Kamence na požár 
v podniku Technoplast v 
Chropyni dne 8. května 
2011. Kouřová stopa ani 
spad naštěstí naši obec 
v důsledku příznivého 
směru větru nezasáhla. 

 

 
KULTURA  

VÝSTAVA ERBŮ MĚST A OBCÍ V DOBRČICÍCH 
Ve společenském sále Obecního úřadu v Dobrčicích byla v sobotu 9. dubna 2011 

zahájena výstava olejomaleb erbů měst a znaků obcí místního malíře pana Josefa Jandy. 
Ke shlédnutí je 88 ks erbů a znaků měst a obcí okresu Přerov, 32 znaků moravských měst, 
22 znaků hlavních evropských měst a 32 znaků evropských států. Část výstavy tvoří sbírka 
třiceti obrazů, mezi kterými se nachází i letos namalovaný obraz místní kulturní památky 
dobrčické kapličky z roku 1773. Návštěvníci zde mohou také obdivovat rukodělné 
výrobky jako mlýnky, hodiny, svícny, aj., které tento 84letý dobrčický rodák sám vyrobil. 

  

  
 

����� 
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DOBRČICKÝ SLIVKOŠT 
V sobotu 2.dubna 2011 se uskutečnil v hostinci „ Na tvrzi“ již počtvrté Slivovičný 

košt. Na 1. místě se umístila slivovice Roberta Rozkošného, na druhém místě slivovice 
Romana Zbořila a na třetím místě slivovice SDH Dobrčice a Josefa Ostrčila. Koštu se 
zúčastnilo 22 koštýřů a několik hostů, kteří vybírali z dvaceti vzorků. Na závěr bylo všem 
bez výjimky do zpěvu a do skoku s heslem: „Jsi-li churav – je to z vody, proto hurá do 
hospody!!!“ 

„šenkýřka“ 
����� 

 
Na Květnou neděli 17.dubna 2011 se uskutečnila v obci již vzácná tradice, která se 

v naší vesnici stále dodržuje: malá děvčata obcházejí obec s „MÁJKOU“, vyrobenou ze 
smrkových větviček nebo krušpánu na hůlce ozdobené barevnými stužkami. U každého 
domu zazpívají mariánskou písničku a hospodář domu je odmění sladkostmi, které si 
děvčata ukládají do proutěných košíčků. 

Letošní pěkné počasí přispělo k hojné účasti v průvodu a navodilo v celé obci 
příjemnou atmosféru přicházejícího jara. 

  
 

����� 
 

Od 19.dubna do 24. dubna 2011 uspořádal Klub seniorů Dobrčice v sále obecního 
úřadu výstavku kraslic, perníčků, tatarů, pohlednic a velikonočních ozdob, spojenou 
s prodejní výstavkou místní umělecké keramičky paní Evy Jurčíkové a rukodělnými 
výrobky tělesně postižených z Centra setkávání o.s., denního stacionáře Přerov.  
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����� 
 

V sobotu 23. dubna 2011 odpoledne uspořádala dobrčická mládež ve spolupráci 
s obecním úřadem Velikonoční turnaj v ping-pongu. Vítězem v kategorii děti se stal 
Marek Drtil, v kategorii žen Petra Hübnerová a v kategorii mužů Martin Michálek. 

  
 

����� 
 

V sobotu 30. dubna 2011 byla v naší obci založena nová kulturní tradice „SLET 
ČARODĚJNIC“ , kterého se v hojném počtu zúčastnily čarodějnice všech věkových 
kategorií. Očekávaný přílet největší čarodějnice museli přítomní oželet, snad do příštího 
sletu zprovozní své pometlo! Divoký rej úžasně namaskovaných čarodějnic u ohně, 
ochutnávka čerstvě uvařeného kouzelného lektvaru, upálení čarodějnice a nakonec 
opékání špekáčků pobavilo jak čarodějnice tak přihlížející. 
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V neděli 8. května 2011 uspořádal obecní úřad ve společenském sále posezení u 

příležitosti Dne matek. Zastupitel obce V. Smolka v úvodu pogratuloval přítomným 
matkám a babičkám k jejich svátku a vyzvedl poslání matky v dnešní společnosti. O 
hlavní program se postaraly děti ze Střediska volného času ATLAS a BIOS z Přerova.  
Vedoucí oddělení taneční školy ATLAS Vladimíra Šulavová postupně představila taneční 
formace, ve kterých se vystřídaly Světlušky, Hedvíčata BII, nejmenší Hedvičky a Profix. 
Jejich perfektní taneční vystoupení bylo odměňováno vždy bohatým potleskem. Po 
programu byli všichni přítomní pohoštěni domácím cukrovím a občerstvením, které 
připravily p.Mlčáková Z., Chaloupková, Zbořilová a Trchalová z místního Klubu seniorů.  
Za velmi příjemně strávené odpoledne patří velký dík hlavně všem matkám a dětem 
z ATLASU. 
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                                                       DĚTSKÝ DEN 
 
V sobotu 4. června 2011 uspořádal Sbor dobrovolných hasičů Dobrčice na výletišti Na 

koutech tradiční Dětský den. Děti si mohly vyzkoušet různé disciplíny – jízdu na 
čtyřkolce po překážkové dráze, střelbu na padací terče, běh v pneumatikách a běh v 
gumácích, lovení rybiček pomocí udice, kriket a slanění kopce  pomocí kladky. Velký 
úspěch zaznamenala i soutěž v pojídání koláčků, které upekly členky Klubu seniorů. 
Odměnou pro nejrychlejšího jedlíka byla pětikoruna uprostřed koláčku. Všem příchozím 
bylo předvedeno odpálení dýmovnic a velkým zážitkem pro děti byla pěnová lázeň. Jak se 
již stalo tradicí, večer byl zapálen velký táborák, u kterého se všichni v noci rádi zahřáli. 
Na taneční parket pak návštěvníky vyzvala skupina Rock Silence z Henčlova a před 
desátou hodinou byl odpálen ohňostroj. Nádherné slunečné odpoledne a vlahý večer 
přispěly k tomu, že se letošní Dětský den vydařil. 

Marek Ostrčil 
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ZÁVODY PRASEČÍCH LODÍ V DOBR ČICÍCH 
 

V sobotu 18.června 2011 uspořádala skupina nadšenců 
z Dobrčic na místním rybníku recesní ZÁVODY PRASEČÍCH 
LODÍ. Početné publikum povzbuzovalo sedmnáct soutěžních osádek 
Prasečích lodí. Výkony soutěžících i jejich originální převleky 
skvěle komentoval moderátor akce Milan Klimecký. Vítěze určil 
nejen nejlepší čas, ale také originalita masek. Po urputném boji na 
prvním místě skončili „Piráti z Karibiku“, na druhém místě 

„Havajské tanečnice“ a na třetím „Barbie“, všichni byli dekorováni 
krásně vyvedenými keramickými medailemi od místní keramičky 
paní Evy Jurčíkové. Z dětí byla nejlepším bubeníkem vyhlášena 
Karolína Drtilová. I když se v letošním nultém ročníku “Ovarové 
hlavy“, „Domácí jelita“, „Drtimyši“, „Soptíci“, “Žabaři“, “Pivní 
bratři“, “Náplava“ a další neumístili, určitě se všichni diváci i 
soutěžící výborně pobavili. Největší zásluhu na této velmi vydařené 
akci má organizační tým v čele s panem Petrem Záhorským. Po 
vyhodnocení závodů zahrála skupina „Memories“ bratranců Skácelíkových. Pak se u 
táboráku všichni občerstvovali a bavili až do noci. 
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PLÁNOVANÉ KULTURNÍ AKCE  

� V sobotu 23. července 2011 se uskuteční na výletišti Na Koutech DOBRČICKÁ 
ČERVENCOVÁ NOC , podrobnosti na plakátu, k poslechu i tanci hraje DJ Pavel 
Stonožka. Občerstvení zajištěno.  Možná přijde i …, ale vy přijděte určitě!!! 

� Fotbalový zápas FK Dobrčice – junior – hřiště na výletišti „Na Koutech“ 
� Starý desky jsou hezký - Výletiště „Na koutech“ 
� Posezení u kytary - Výletiště „Na koutech“ 
� Hasičské závody – Výletiště „Na Koutech“ 
� Připravovány jsou i další závody a soutěže na Výletišti „Na koutech“ 
� Termíny jednotlivých akcí budou oznámeny prostřednictvím plakátů a obecního 

rozhlasu!  
 

����� 
 
OKRSKOVÁ SOUTĚŽ JEDNOTEK SBORŮ DOBROVOLNÝCH HASI ČŮ 
 
Mezi příjemnější činnosti každého sboru dobrovolných hasičů patří soutěžení 

v požárním sportu, ve kterém je testována nejen rychlost a zručnost, ale i týmová 
spolupráce celého družstva. V sobotu 14. května 2011 v Říkovicích se uskutečnil závod 
v požárním sportu okrsku č. 8 Horní Moštěnice, kterého se zúčastnila družstva SDH Horní 
Moštěnice, Beňov, Přestavlky, Stará Ves, Říkovice a pochopitelně i družstvo SDH 
Dobrčice.  

První disciplínou byly překážky. Běžci museli nejdříve překonat zeď, poté přenést 
hadice přes kladinu, které poté za běhu spojili, následně jeden konec napojili do 
rozdělovače a pak již stačilo jen na druhý konec nasadit proudnici a doběhnout do cíle. 
Počítají se 4 nejlepší časy.  

Do druhé disciplíny, kterou je požární útok, družstvo z Dobrčic postoupilo z prvního 
místa s dostatečným náskokem před ostatními sbory. V této disciplíně se testuje zejména 
spolupráce a sehranost celého sedmičlenného družstva, jehož úkolem je zasáhnout proudy 
vody dva terče vzdálené 100 m od základny v co nejkratším čase. Každý z terčů má svou 
vlastní časomíru a počítá se horší z časů. Družstvo z Dobrčic vytvořilo v požárním útoku 
druhý nejlepší čas s minimálním odstupem od nejlepšího a tak se celkově umístilo na 
prvním místě. Odměnou pro vítěze pak byl pohár, putovní pohár a diplom, které si můžete 
prohlédnout v místním hostinci „Na Tvrzi“.  

Marek Ostrčil a Vašek Bernát 
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RECEPTY 
Pro velký zájem o kuchařské speciality uvádíme hned dva recepty.  

 
Recept paní Zdeňky Chaloupkové na KOPEČKŮV MĚŠEC 

80 dkg svíčkové, 10 dkg klobásy, hrášek, dvě vejce, kuřecí játra, žampióny, 10 dkg 
oleje a 10 dkg másla. Na másle podusíme žampióny, kuřecí játra, na kolečka nakrájenou 
klobásu, přidáme hrášek, vejce umícháme a okořeníme. Ze svíčkové nakrájíme plátky, 
vyklepeme tak, aby měly podobu šátku. Doprostřed klademe připravenou směs. Cípy masa 
spojíme tak, aby byla podoba měšce, svážeme pod kšticí, na oleji opečeme, napřed kštici a 
pak spodek. Maso vyjmeme, uložíme na teplé místo, šťávu mírně zaprášíme moukou, 
vydusíme do červena, zalijeme vodou a povaříme. Vložíme měšce do šťávy a mírně 
podusíme v troubě. 

 
Recept paní Emílie Smolkové na OŘECHOVÉ ŘEZY 

Ze 7 bílků ušlehat pevný sníh, 7 žloutků a 16 dkg cukru krystalu šlehat 10 minut. 
Smíchat obě hmoty, přidat 14 dkg ořechů, 2 dkg strouhanky. Péct pomalu na vymazaném 
pečícím papíře.  

Krém: 3 celá vejce, 16 dkg cukru krystalu, 2 lžíce nescafé. Šlehat v páře, přidat 25 dkg 
másla.  

Upečené těsto podélně rozříznout na dva díly, spojit krémem, potřít i na povrchu a 
posypat ořechy. 

Dobrou chuť! 
V příštím čísle rádi zveřejníme i vaše kulinářské speciality! 
 

 
RADY PRO ZAHRÁDKÁ ŘE 
Jarní práce jsou již u konce a my se můžeme začít těšit z květů a plodů naší práce. 

Nejenom těch chutných a sladkých jahod a třešní, ale také těch co potěší duši a srdce. 
Terasy, balkony a záhony nám krášlí první letničky, trvalky a bylinky. Ať již tavolníky, 
pustoryly, což je nepravý jasmín a jemu příbuzné trojpuky. Krásně kvetou trvalky jako 
máky východní, vlčí bob, šalvěje, orlíčky, krásnoočka, astrám podobné turany. Pokud je 
sucho, pravidelně zaléváme, prohlížíme rostliny, ošetřujeme vhodnými prostředky, 
můžeme množit řízkováním, hlavně vyštipujeme vegetační vrchol jiřinek a fuchsií, 
abychom prodloužili kvetení a získali pěkné rostliny. V ovocných zahradách posečenou 
trávu, kterou nezkrmíme, můžeme použít k namulčování vysokých stromů a keřů. Dobré 
je provést koncem měsíce letní řez, je vhodný hlavně u menších stromů. Řez prosvětlí 
korunu a zvýší kvalitu plodu. Odstraňujeme hlavně zahušťující letorosty a hlavně 
konkurenční letorosty, které rostou příliš vysoko. Důležitý je řez meruněk. Řez spočívá ve 
zkrácení letorostů delších než 20 centimetrů. Tím se podpoří plodnost a aktivuje tvorba 
předčasného obrostu. Tyto výhony kvetou další rok později a často uniknou mrazíkům. 
Sbíráme první třešně, jahody a koncem měsíce první angrešt a rybíz. V zeleninové zahradě 
sklízíme ranou zeleninu a koncem června můžeme zkusit brambory. Na uvolněné záhony 
vyséváme letní salát, košťáloviny, pozdní mrkev a pórek. Vyvazujeme tyčková rajčata a 
nesmíme zapomenout u česneku paličáku odstranit květenství. 

Vrátíme se ještě k našemu nejdostupnějšímu ovoci, které má snad každý na své 
zahrádce a to jsou jahody a rybíz. Není nic lepšího, než si natrhat vždy čerstvé ovoce k 
přípravě různých lahůdek, které se dají z tohoto ovoce připravit. 
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Jahody jsou velmi zdravé ovoce, obsahují třísloviny, působí protizánětlivě, 
antibakteriálně, vážou toxické látky ve střevech a pomáhají je odvádět z organismu. 
Červenou barvu dodává karoten, jsou bohaté na kyselinu listovou, důležitou pro 
krvetvorbu. Obsahují draslík, který odvodňuje a snižuje krevní tlak, dále mangan, působící 
na enzymy, potřebné k látkové výměně. Jahody ničí mikroby, pneumokoky, streptokoky, 
bacily a jiné, zkrátka vyčistí a posílí celý organismus. 

Musíme vzpomenout ještě rybíz, hlavně černý, který je mimořádným zdrojem 
vitamínu C. Plody obsahují 5 x více vitamínu C než citron. Dále vitamíny A, B, P, rutin, 
pektin, draslík, hořčík, železo, vápník, látky přispívající k léčbě bronchitidy, srdečních 
potíží, vysokého krevního tlaku a jiných nemocí. 

Kuchyňská úprava plodů na šťávy studenou cestou, mražené plody a dřeně si 
ponechají mnoho těchto látek, můžeme je konzumovat celý rok a uděláme dobře pro své 
zdraví. 

Antonín Netopil 
 
Obecní úřad kritizuje  
 

 

Známe vandala, který vyhodil tyto odpadky 
na louku za rybníkem, příště bude jeho 

jméno zveřejněno v novinách a pokuta dle 
vyhlášky ho zcela jistě nemine. 

 
ZÁVĚREM 
 
Zveme vás na 6. zasedání Zastupitelstva obce Dobrčice, které se uskuteční ve čtvrtek 

14.července 2011 v 18:00 hod v sále obecního úřadu. Program je zveřejněn na úřední 
desce i na elektronické úřední desce. 

 
 
Děkujeme všem dopisovatelům za jejich příspěvky a těšíme se na další i od 

ostatních občanů. Své příspěvky můžete předávat šéfredaktorovi. 
 

  Více na www.mostenka.cz/dobrcice  Foto: JCh 
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